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Protokół  posiedzenia Komisji Finansów, Obszarów Wiejskich  
i Strategii Rozwoju Powiatu 

Nr 4/2009   w dniu 17 marca  2009r.          
Posiedzenie rozpoczęto o godz. 16:30 zakończono o godz. 19.10 

  
Lp. Imię i nazwisko Podpis 

 
1. 

 

Sławomir Maciaszek 
- Przewodniczący Komisji Obecny 

  
 2. 
  

 
Jerzy Springer 

 
Obecny 

  
 3. 
  

 
Irena Wojewódzka - Kucz 

 
Obecny 

 
4. 

 
Józef Sulikowski Obecny 

 
5. 
 

 
Andrzej Zając 

 
Obecny 

 
6. 

 

 
Andrzej Wieczorek 

 
Obecny 

 
7. 
 

 
Wiesław Ewertowski  

 
Obecny 

8. 
 

Grzegorz Owczarzak 
 

Obecny 

9. Jerzy Piasecki Obecny 

10. Andrzej Bielecki Obecny 

11. Krzysztof Migasiewicz   Obecny 

12. Michał Piechocki  Obecny 

13. Zbigniew Grabowski  Obecny 

 
Nieobecni członkowie Komisji: 
--------------------------------------- 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy - Beata Korpowska; 
2. Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie - Edyta Owczarzak; 
3. Kierownik Wydziału Europejskiego i Rozwoju - Radosław Kubisz. 
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1.     PORZĄDEK POSIEDZENIA KOMISJI: 
 
1.1 Stopień realizacji powiatowych strategii, planów i programów - monitoring  

i propozycje aktualizacji ich zapisów /Strategia Rozwoju Powiatu Wągrowieckiego, Plan 
Rozwoju Lokalnego, Strategia Rozwoju Pomocy Spo łecznej na lata 2002- 2010, 
Powiatowy Program Pomocy na Rzecz Zatrudnienia na  lata 2008-2013/. 

 
2.  OCENA SPOSOBU ZAŁATWIENIA WNIESIONYCH PRZEZ   
       KOMISJĘ ZAPYTAŃ, OPINII, STANOWISK I WNIOSKÓW. 
Nie odnotowano uwag do przedstawionej odpowiedzi na wniosek.   
 
3.    SPRAWOZDANIE Z PRZEBIEGU DYSKUSJI. 
 
Przewodniczący Komisji, po powitaniu członków Komisji oraz gości, poinformował o quorum 
(lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu) i poddał pod głosowanie protokół 
z poprzedniego posiedzenia Komisji. Protokół został przyjęty. Za -głosowało 11 członków 
Komisji a 1 się wstrzymał od głosu (w momencie głosowania obecnych było 12 radnych).  
Przewodniczący Komisji zapoznał Komisję  z odpowiedzią Starosty Wągrowieckiego 
dotyczącą zwiększenia środków dla nadleśnictw za nadzór nad lasami niepaństwowymi  
- środki w budżecie na 2009r. zostały zwiększone a chwili obecnej nie ma  możliwości 
jeszcze znaczniejszego ich powiększenia. Następnie prowadzący obrady Sławomir 
Maciaszek oddał głos gościom w celu realizacji tematyki.    
 
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Beata Korpowska omówiła temat dotyczący realizacji 
Programu na Rzecz Zatrudnienia w lata  2008 - 2013 (materiał do omawianego tematu  
w załączeniu do protokołu). B.Korpowska poinformowała, że środki na rzecz bezrobotnych  
w roku 2008 były znacznie większe w stosunku do bieżącego roku.  
 
O godzinie 16.50 przybywa Starosta Michał Piechocki – od tej pory obecni są wszyscy 
członkowie Komisji (13 radnych).   
 
Według dyrektora, sytuacja na rynku pracy w powiecie w 2009 roku będzie przypominała 
sytuację z lat 2000-2001.  Poinformowała także, że algorytm na rok 2009 wynosi 
2.900.000zł, natomiast środki EFS przewidziane na realizację projektu systemowego na 
bieżący rok osiągną wartość około 2.250.000zł. Jako źródła finansowania działań dyrektor 
wymieniła: Fundusz Pracy, Europejski Fundusz Społeczny, PFRON oraz  budżet powiatu. 
Dodatkowo, PUP ubiega się o środki z rezerwy ministra, pod które przygotowuje  się 
programy o wartości  około 3.500.000zł. Ponadto jest możliwość ubiegania się o środki 
zgromadzone w rezerwie Wojewody Wielkopolskiego. 
Jeśli chodzi o program, do tej pory nie było przeszkód w jego realizacji. Nie wiadomo jak to 
będzie się odbywało w roku bieżącym. Nie ma  sensu wprowadzać modyfikacji programu, 
dopóki nie wiadomo czy bezrobocie będzie spadać czy się będzie utrzymywać na wysokim 
poziomie. W ostatnim czasie nastąpiła nowelizacja ustawy, ale nie ma jeszcze wszystkich 
aktów wykonawczych (np.: dotyczących refundacji kosztów wyposażenia lub doposażenia 
stanowiska pracy).  Aktualnie odnotowuje się wśród bezrobotnych duże zainteresowanie 
jednorazowymi środkami na podjęcie własnej działalności gospodarczej.   
J.Piasecki zapytał o skalę powrotów z zagranicy – czy ma to wpływ na wzrost rejestracji 
bezrobotnych. B.Korpowska odparła, że powroty raczej nie wpływają na wzrost – 
odnotowano jedynie 23 takie przypadki od grudnia 2008r. Ale za to więcej jest rejestracji 
osób, które zakończyły zatrudnienie w wyniku umów czasowych – 1200 czy też  zostało 
zwolnionych z różnych przyczyn (176 osób - od grudnia 2008r.). Nie było zgłoszonych 
zwolnień grupowych - duże zakłady nie sygnalizują zwolnień pracowników (zwolnienia 
grupowe -  100 osób zwalnianych podczas 3 miesięcy). Z.Grabowski zapytał o wzrost liczby 
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zakładanych firm w stosunku do lat ubiegłych, czas pobytu na zasiłku oraz wartość 
Funduszu Pracy dla Powiatu Wągrowieckiego.  Dyrektor PUP odpowiedziała, że Fundusz 
Pracy gromadzony jest w skali kraju a  jego dysponentem jest minister. FP jest dzielony 
algorytmem na powiaty za pośrednictwem marszałka województwa. B.Korpowska wyjaśniła 
radnemu szczegółowe zasady udzielania jednorazowych – bezzwrotnych dotacji na otwarcie 
działalności gospodarczej. W znowelizowanej ustawie zmniejsza się okres pobierania zasiłku 
do 6 miesięcy – nasz powiat też obejmie taki okres.  
Dyrektor zasygnalizowała niebezpieczeństwo jakie  - wystąpiło już w 2000 roku –  
i jakie może zaistnieć w połowie roku – może zabraknąć środków na ubezpieczenia 
społeczne bezrobotnych. Wzrosła liczba bezrobotnych, stawki ubezpieczeń wzrosły, 
ubezpieczają się całe rodziny.  
Beata Korpowska omówiła główne zmiany wynikające  
z nowelizacji ustawy. Przygotowanie zawodowe dorosłych, po zmianie ustawy będzie miało 
charakter bardziej praktyczny, 80% praktyk i 20% teorii. Trzeba przystąpić do egzaminu 
czeladniczego. Pracodawca nie ponosi kosztów, po skończeniu przygotowania do zawodu, 
pracodawca może dostać premię. Jest duże zainteresowanie tym tematem wśród 
rzemieślników  zrzeszonych w ”CECH-u”.  
 
O godzinie 18.00 przewodniczący Komisji zarządza 10 minutową przerwę. Salę posiedzeń 
opuszcza dyrektor PUP.   
 
Po wznowieniu posiedzenia, Przewodniczący Rady Krzysztof Migasiewicz – odczytał list  
z podziękowaniami dla samorządu od Marszałka Województwa Wielkopolskiego za aktywny 
udział naszego powiatu w rocznicy Powstania Wielkopolskiego. List z odznaczeniem 
K.Migasiewicz złożył na ręce Starosty M.Piechockiego.    
  
W dalszej części posiedzenia Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Edyta 
Owczarzak, omówiła projekt uchwały dotyczący propozycji podziału środków PFRON na 
poszczególne zadania (materiał do tego tematu w załączeniu do protokołu). Środki PFRON 
dla naszego powiatu na 2009 rok wyniosły 1.568.899zł i są mniejsze o około 430.000zł niż w 
roku ubiegłym. Nie wiadomo, czy w ciągu roku będą te środki zwiększone. Największą część 
środków stanowi zabezpieczenie środków na działalność Warsztatów Terapii Zajęciowej - 
961.740zł. Kwota do podziału na poszczególne zadania to około 607.000zł (razem ze 
środkami przeznaczonymi dla Powiatowego Urzędu Pracy na pomoc w aktywizacji 
zawodowej osób niepełnosprawnych). Ponad 300.000zł stanowią w przedstawionej 
propozycji środki na: jednorazowe dotacje dla niepełnosprawnych chcących otworzyć własną 
działalność gospodarczą, wyposażenie stanowisk pracy, koszty szkoleń osób 
niepełnosprawnych, staży dla osób niepełnosprawnych i zostaną one przekazane do 
Powiatowego Urzędu Pracy. 
W związku z umniejszeniem środków PFRON, jest propozycja umniejszenia dofinansowania 
turnusów rehabilitacyjnych. W stosunku do roku 2008, w 2009 roku uwzględniane będą w 
szczególności koszty pobytu dzieci oraz zabezpieczenie na środków własnych w ramach 
programów unijnych. Jeśli chodzi o sprzęt rehabilitacyjny, uwzględniono wnioski z roku 2008 
i te które wpłynęły do 20 lutego 2009r. Dofinansowanie do sportu, kultury, turystyki osób 
niepełnosprawnych wyniesie jedynie 8.379zł. Dofinansowanie likwidacji barier 
architektonicznych będzie realizowane szczególnie dla osób niepełnosprawnych na wózkach 
inwalidzkich. Przeznaczono na ten cel 49.154zł i niestety będzie to kropla w morzu potrzeb. 
 
Podział środków ujęty w projekcie uchwały  został pozytywnie zaopiniowany przez 
Powiatową Radę Społeczną ds. Osób Niepełnosprawnych. I.Wojewódzka-Kucz 
zasygnalizowała, że samorząd Województwa Wielkopolskiego, również otrzymał mniej 
środków z PFRON-u na działania na rzecz osób niepełnosprawnych (mniej o około 
5.000.000zł). 
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W związku z tym, że członkowie Komisji otrzymali dopiero podczas posiedzenia materiał – 
projekt uchwały zostanie po zapoznaniu przez radnych zaopiniowany na następnym 
posiedzeniu. 
 
Biorąc pod uwagę, że temat Komisji (Strategia Rozwoju Pomocy Społecznej na lata 2002- 
2010) jest identyczny z tematem posiedzenia Rady (temat sesyjny -  maj 2009r.) radni 
odstąpili od rozważania zagadnień z nim związanych, gdyż obszerny materiał będzie 
dostarczony w najbliższym czasie jako materiał sesyjny. W zamian, poproszono kierownika 
PCPR w dalszej części posiedzenia, o omówienie założeń Programu Wspierania Rodziny  
i Dziecka na lata 2009-2013. Program ujęty jest jako  projekt uchwały.  Jego powstanie 
narzucone jest przez ustawę i jest on głównie nastawiony na działania profilaktyczne. Składa 
się z 4 priorytetów podzielonych na działania, realizowanych przez różne instytucję (gminy, 
powiat, placówki edukacyjne, itp.). 
E.Owczarzak wskazywała, że przyjęcie takiego programu pozwoli o ubieganie się  
o  środki na przedsięwzięcia skierowane na promocję rodzin zastępczych jako formy 
zastępującej domy dziecka.     
Radny J.Piasecki zapytał, czy plany zwiększenia liczby miejsc w naszej placówce 
wielofunkcyjnej (Domu Dziecka) są aktualne, gdyż wiele mówi się o rodzicielstwie 
zastępczym i powolnej likwidacji domów dziecka. Starosta odpowiedział, że pomimo tego iż 
polityka państwa idzie w takim kierunku, prace będą trwały nadal, gdyż w obecnej chwili jest 
bardzo duże zapotrzebowanie. Według M.Piechockiego przystosowanie bursy pod 
rozszerzenie naszej placówki wielofunkcyjnej, nie będzie wyrzuceniem środków finansowych 
na próżno.  W razie likwidacji domów dziecka, przygotowane przez powiat pomieszczenia 
placówki mogą posłużyć na inne cele (np. dla bursy czy SOSW). Koszt tego przedsięwzięcia, 
na dzień dzisiejszy, wynosi około 400.000zł. Kierownik PCPR wskazywała, że będą 
podejmowane intensywne działania  w kierunku dotyczącym wyszukiwania kandydatów  
na  rodziny zastępcze. 
W związku z tym, że członkowie Komisji otrzymali dopiero podczas posiedzenia materiał – 
projekt uchwały zostanie po zapoznaniu przez radnych zaopiniowany na następnym 
posiedzeniu. 
Radny Z.Grabowski zapytał o warunki jakie musi spełnić osoba niepełnosprawna, pełnoletnia 
chcąca uczestniczyć w Warsztatach Terapii Zajęciowej. Kierownik PCPR wskazywał na: 
pełnoletniość, orzeczenie i niepełnosprawności, braku ubezwłasnowolnienia i konieczności 
współpracy z rodziną.  O godzinie 19.00 obrady opuszcza E.Owczarzak.  
 
Kierownik Wydziału Europejskiego i Rozwoju - Radosław Kubisz, omówił temat dotyczący 
stopnia realizacji i monitoringu  Strategii Powiatu Wągrowieckiego oraz Planu Rozwoju 
Lokalnego Powiatu. R.Kubisz, poinformował zebranych, że w lutym 2001 roku powstał 
Raport o stanie powiatu, który następnie posłużył jako podwaliny do stworzenia Strategii 
Powiatu.  Strategia nie zawiera zadań, gdyż one zawarte są w PRL. Strategia jest tak 
skonstruowana, że nie musi być corocznie aktualizowana, w przeciwieństwie do PRL-u, który 
został uaktualniony w ubiegłym roku przez komisje roboczą Rady Powiatu.  Radni nie 
zgłaszali uwag do przedstawionego materiału. 
 
Zakończenie posiedzenia Komisji nastąpiło o godzinie 19.10 
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4.     ZAPYTANIA, OPINIE, STANOWISKA I WNIOSKI. 
 

4.1 Zapytania: 
 Odpowiedzi udzielano podczas posiedzenia 
 
4.2 Opinie 

Nie odnotowano  
 

4.3 Stanowiska 
Nie odnotowano  
 

4.4 Wnioski: 
Nie odnotowano  

           
 
 
 
 
 
 

  ____________________________                            _____________________ 

         Protokołował / Protokołowała                                Przewodniczący Komisji   
 

 


